
Jegyzőkönyv 

 

Készült: Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Pénzügyi Bizottsága nyílt 

ülésén. 

A Bizottsági ülés helye: a Városháza gróf Andrássy Gyula termében (3980 Sátoraljaújhely, 

Kossuth Lajos tér 5.) 

A Bizottsági ülés ideje: 2025. február 25. napján 10:00 órakor 

A Bizottság részéről megjelentek: 

Lukács Tamás bizottsági elnök 

Csernai Ferencné bizottsági tag 

Majoros László bizottsági tag 

Gánóczi Miklós Gábor bizottsági tag 

Simonné Hauzer Mónika bizottsági tag 

Zelina Zoltánné bizottsági tag 

Kőhalminé Bodnár Judit bizottsági tag 

 

A Bizottság részéről távol voltak: 

Szőnyi István László bizottsági tag 

 

Tanácskozási joggal meghívottak: 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testületének valamennyi tagja 

Stumpf Imre Jánosné önkormányzati tanácsadó 

dr. Terdik Sándor jegyző 

dr. Fazekas Márk Péter aljegyző 

Greskóné Tóth Erika a Pénzügyi és Adóhatósági Osztály osztályvezetője 

dr. Madák Tímea a Szervezési, Szociális és Hatósági Osztály osztályvezetője 

Matisz István a Vagyongazdálkodási Osztály osztályvezetője 

Jánosi Attila a Városüzemeltetési és Közterület-felügyeleti Osztály osztályvezetője 

Blanár Róbert a Sátoraljaújhely-Hegyköz Turizmusáért Egyesület TDM menedzsere 

 

Tanácskozási joggal megjelentek: 

Nyiri Péter alpolgármester 

dr. Terdik Sándor jegyző 

dr. Fazekas Márk Péter aljegyző 

Greskóné Tóth Erika a Pénzügyi és Adóhatósági Osztály osztályvezetője 

Blanár Róbert a Sátoraljaújhely-Hegyköz Turizmusáért Egyesület TDM menedzsere 

 

 

Jegyzőkönyvvezető: Györgyné Karászi Anikó 

 

Lukács Tamás bizottsági elnök: köszöntötte a megjelenteket és megállapította, hogy a 

Pénzügyi Bizottság határozatképes, mivel 8 tagból 7 tag jelen van, egyben az ülést megnyitotta. 

 

A napirendi pontok megszavazását megelőzően jegyzőkönyv-hitelesítő személyének 

megválasztása szükséges Szőnyi István bizottsági tag távolléte miatt, mely pozícióra Csernai 

Ferencné bizottsági tagot javasolta, majd kérte a jelenlévő tagok szavazatát erre vonatkozóan.  

 

A jelenlévő 7 bizottsági tag 7 igen szavazattal – egyhangúlag – elfogadta a javaslatot. 

 



Megkérdezte, van-e valakinek módosítási javaslata a napirendi pontokkal kapcsolatban. 

 

Tekintettel arra, hogy a napirenddel kapcsolatban módosító javaslat nem hangzott el, Lukács 

Tamás bizottsági elnök szavazásra bocsátotta a napirend elfogadását. 

 

Az ülés napirendjét a jegyzőkönyvhöz csatolt meghívó tartalmazza. 

S z a v a z á s :  a Pénzügyi Bizottság szavazáskor jelen lévő 7 tagja, 7 igen szavazattal – 

egyhangúlag – elfogadta az ülés napirendjét az alábbiak szerint: 

 

Napirendi pontok:  

1. Előterjesztés a Sátoraljaújhelyi Polgármesteri Hivatala 2024. évi tevékenységéről 

szóló tájékoztató elfogadására 

Előterjesztő:dr. Terdik Sándor jegyző 

2. Előterjesztés a Sátoraljaújhely - Hegyköz Turizmusáért Egyesület 2024. évi 

szakmai munkájáról és gazdálkodásáról szóló beszámoló elfogadására, a 

városnéző gumikerekes kisvonat és a helyi termékpont 2024. évi munkájáról szóló 

beszámoló elfogadására, valamint az Egyesület 2025. évi költségvetési tervének 

jóváhagyására 

Előterjesztő: Szamosvölgyi Péter polgármester 

3. Előterjesztés egyszeri – betegség kezeléséhez nyújtott – vissza nem térítendő 

támogatás biztosítására 

Előterjesztő: Szamosvölgyi Péter polgármester 

4. Előterjesztés a települési önkormányzatok rendkívüli önkormányzati 

támogatására vonatkozó igény benyújtására 

Előterjesztő: Szamosvölgyi Péter polgármester 

 

1. Előterjesztés a Sátoraljaújhelyi Polgármesteri Hivatala 2024. évi tevékenységéről szóló 

tájékoztató elfogadására 

 

Lukács Tamás bizottsági elnök: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat, hogy van-e 

szóbeli kiegészíteni valója az előterjesztéssel kapcsolatban. 

dr. Terdik Sándor jegyző: 2024. évre vonatkozóan a Polgármesteri Hivatalnak két nagyon 

fontos feladata volt, az egyik a június 9-i választás jogszerű lebonyolítása és az erre való 

felkészülés. Több száz ember vett részt a munkában, a választás eredményesen záródott. Ezt 

követően kezdődött az október 1-re történő felkészülés, mely az alakulóülés lebonyolítását, az 

előterjesztések készítését, rendeletek szerkesztését jelentette. December 22-én időközi 

választásra került sor. A karácsony előtti időszakra való tekintettel, külön köszönet illeti meg 

az ebben aktívan résztvevő kollégákat. Az ügyfélfogadás rendben működik, az osztálystruktúra 

tekintetében nem történt változás. Az elmúlt évben két nyugdíjazás is történt, mely az éven is 

várható. A megüresedett helyek szaktudással rendelkező munkatársakkal kerülnek majd 

feltöltésre. Az anyakönyvi ügyintézők esetében történt sajnálatos haláleset miatt átszervezésre 

került sor, a megnövekedett adminisztratív munka miatt három fő látja el itt a munkát, az egyéb 

osztályok feladatellátása rendben működik. A Pénzügyi és Adóhatósági Osztály feladatai is 

megnövekedtek az elmúlt időszakban. A jogszabályoknak megfelelően készülnek az 

előterjesztések a Polgármesteri Hivatalban, illetve a Képviselő-testület döntéseinek a 

végrehajtása is jól működik. A rendeletek felülvizsgálata folyamatosan zajlik. Az intézményben 



működik a közterület-felügyeleti, vagyongazdálkodási, műszaki, szervezési, szociális, 

hagyatéki ügyintézés, portaszolgálat üzemeltetése, takarítási, karbantartási munka elvégzése. A 

felsorolt sokrétű tevékenységek elvégzéséről az elmúlt években összességében elmondható, 

hogy az intézmény a jogszabályi változásoknak megfelelően, jól látta el feladatát  

Kérdés következett. 

Majoros László bizottsági tag: megkérdezte, hogy az adóbevételek összege a 2023-as évhez 

képes csökkenést, vagy növekedést mutat, az iparűzési adó változás milyen irányú elmozdulást 

tükröz, továbbá a hátralékok tekintetében a gépjárműadó hátralék több mint négyszerese a 

gépjárműadó bevételeinek, ezt mi okozza, illetve az iparűzési adóhátralék jelentős összegének 

mi az oka, hogyan lehet csökkenteni. 

 

dr. Terdik Sándor jegyző: a gépjárműadót már rég nem az önkormányzat szedi be, a 

hátralékok nagy része abból az időből származik, amikor az önkormányzat szedte, többnyire 

azért nem behajthatók, mert azoknak vannak elmaradásaik, vannak akik vagyonnal, 

jövedelemmel nem rendelkeznek így ezek végrehajtási eljárás útján sem beszedhető összegek. 

Az iparűzési adó az elmúlt évhez képest növekedett, márciusban történik az előlegfizetés és 

szeptemberben a másik befizetés. Az adóbevétel az összes adó tekintetében növekvő tendenciát 

mutat. Az önkormányzatnak az adógazdálkodási tevékenysége során lehetősége van, olyan 

adók kivetésére, amelyeket központi adókban nem vetnek ki. Külön adónemek határozhatók 

meg, ilyen az önkormányzat által már kivezetett kommunális adó, telekadó, építményadó, 

iparűzési adó, idegenforgalmi adó, talajterhelési díj. A kivethető adónemek tekintetében a 

feladatok kidolgozása folyamatban van, a jövőben feltehetően megfelelő szakértelemmel kerül 

a rendszer átdolgozásra. 

 

Majoros László bizottsági tag: megkérdezte, hogy az iparűzési adó 2%-a mind az 

önkormányzatnál marad-e. 

 

dr. Terdik Sándor jegyző: az iparűzési adó teljes összege az önkormányzat részére kerül 

megfizetésre, ebből a szolidaritási hozzájárulás összege kerül utalásra a központi 

költségvetésbe. 

 

Gánóczi Miklós Gábor bizottsági tag: az építményadó hatályára vonatkozó tájékoztatást kért. 

 

dr. Terdik Sándor jegyző: nem visszamenőleges hatállyal kerül kivetésre, ez is egyfajta 

hozzájárulás az önkormányzat költségvetéséhez. 

 

Vélemény következett. 

Majoros László bizottsági tag: megköszönte a Polgármesteri Hivatal munkáját, bármely 

osztályhoz intézett kérdésre történő gyors, korrekt és kedves reagálást. 

Csernai Ferencné bizottsági tag: lényegre törő, mindenre kiterjedő anyag került a 

Polgármesteri Hivatal beszámolójában benyújtásra, belső tartalma átfogó ismeretet ad a 

szakmai munkáról, tevékenysége az állampolgári kérelmeket, igényeket teljes mértékben 

kiszolgálja. 



Lukács Tamás bizottsági elnök: megköszönte jegyző úr és a Polgármesteri Hivatal 

dolgozóinak a munkát. 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Lukács Tamás bizottsági elnök 

szavazásra bocsátotta javaslatát, miszerint a Pénzügyi Bizottság javasolja a Képviselő-

testületnek, hogy a Sátoraljaújhelyi Polgármesteri Hivatal 2024. évi tevékenységéről szóló 

beszámolót az előterjesztésben foglaltak szerint fogadja el.  

S z a v a z á s :  a Pénzügyi Bizottság szavazáskor jelen lévő 7 tagja, 7 igen szavazattal –

egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta: 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete  

Pénzügyi Bizottsága 

11/2025. (II.25.) határozata  

a Sátoraljaújhelyi Polgármesteri Hivatala 2024. évi tevékenységéről szóló tájékoztató 

elfogadásáról 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Pénzügyi Bizottsága, javasolja a 

képviselő-testületnek, hogy a Sátoraljaújhelyi Polgármesteri Hivatal 2024. évi tevékenységéről 

szóló beszámolót az előterjesztésben foglaltak szerint fogadja el.  

 

2. Előterjesztés a Sátoraljaújhely - Hegyköz Turizmusáért Egyesület 2024. évi szakmai 

munkájáról és gazdálkodásáról szóló beszámoló elfogadására, a városnéző gumikerekes 

kisvonat és a helyi termékpont 2024. évi munkájáról szóló beszámoló elfogadására, 

valamint az Egyesület 2025. évi költségvetési tervének jóváhagyására 

 

Lukács Tamás bizottsági elnök: megkérdezte Blanár Róbertet a Sátoraljaújhely-Hegyköz 

Turizmusáért Egyesület TDM menedzserét, hogy van-e szóbeli kiegészíteni valója az 

előterjesztéssel kapcsolatban. 

 

Blanár Róbert TDM menedzsere: összefoglalta, hogy a szakmai beszámoló a 2025-ös évre, 

az idegenforgalmi szezonra vonatkozóan terveket fogalmaz meg, illetve az iroda online és 

offline szolgáltatásainak tevékenységeit részletesen mutatja be. Az iroda forgalma jelentős 

mértékben megnövekedett a Nemzeti Összetartozás Hídjának megnyitásával, a jövőben a 

Bortemplommal kapcsolatosan is hasonló forgalomnövekedésre számít. A vezetőség új 

kirándulási lehetőségek értékesítésével próbálja a továbbiakban növelni bevételét, különböző 

célcsoportok részére készülő ajánlatokkal. 

 

Kérdés következett. 

 

Majoros László bizottsági tag: a Svájci postakocsi program működésével kapcsolatban, 

illetve az árbevétel időleges alakulására vonatkozóan tette fel kérdését. 

 

Blanár Róbert TDM menedzsere: a Svájci postakocsi program valóban elhalóban van, nem 

övezte nagy érdeklődés. Az iroda esetében a 2017 és 2021 közötti időszakban negatív bevétel 

volt realizálható, viszont a Covid pozitív hatásának betudható, hogy a külföldi utazások helyett 

sok ember a Zemplén-Sátoraljaújhely térségének megismerését választotta, mely jelentősen 

megnövelte a bevételét. A következő éveket tekintve a forgalom alapvetően nem csökkent, a 

gumikerekes kisvonat jelentős összegű karbantartást igényelt ahhoz, hogy a szolgáltatás 

megfelelően működjön az elkövetkezendő néhány évben. Személyi probléma miatt az iskolák 



által szervezett kirándulások sétavonatozásai elmaradtak. Jelentős mértékben növekedett a 

Sátoraljaújhelyben töltött vendégéjszakák száma, a szálláshelyek bővítésével, illetve külföldi 

turisták érkezésével érhető el további növekedés. Tájékoztatásul elhangzott a vágáshutai és 

füzérkomlósi önkormányzattal kialakított pozitív kapcsolat és a jövőbeni pozitív 

együttműködési hajlandóság kialakítása. 

 

Lukács Tamás bizottsági elnök: megköszönte az Egyesület munkáját és a beszámoló 

elkészítését. 

 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Lukács Tamás bizottsági elnök 

szavazásra bocsátotta javaslatát, miszerint a Pénzügyi Bizottság javasolja a Képviselő-

testületnek, hogy a Sátoraljaújhely-Hegyköz Turizmusáért Egyesület 2024. évi szakmai 

munkájáról és gazdálkodásáról szóló beszámolót, és a városnéző gumikerekes kisvonat és a 

helyi termékpont 2024. évi munkájáról szóló beszámolót, továbbá az Egyesület 2025. évi 

költségvetési tervét az előterjesztésben foglaltak szerint fogadja el és hagyja jóvá. 

S z a v a z á s :  a Pénzügyi Bizottság szavazáskor jelen lévő 7 tagja, 6 igen szavazat és 1 

tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta: 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete  

Pénzügyi Bizottsága 

12/2025. (II.25.) határozata  

a Sátoraljaújhely - Hegyköz Turizmusáért Egyesület 2024. évi szakmai munkájáról és 

gazdálkodásáról szóló beszámoló elfogadására, a városnéző gumikerekes kisvonat és a 

helyi termékpont 2024. évi munkájáról szóló beszámoló elfogadására, valamint az 

Egyesület 2025. évi költségvetési tervének jóváhagyásáról 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Pénzügyi Bizottsága, javasolja a 

képviselő-testületnek, hogy a Sátoraljaújhely-Hegyköz Turizmusáért Egyesület 2024. évi 

szakmai munkájáról és gazdálkodásáról szóló beszámolót, és a városnéző gumikerekes kisvonat 

és a helyi termékpont 2024. évi munkájáról szóló beszámolót, továbbá az Egyesület 2025. évi 

költségvetési tervét az előterjesztésben foglaltak szerint fogadja el és hagyja jóvá. 

3.Előterjesztés egyszeri – betegség kezeléséhez nyújtott – vissza nem térítendő támogatás 

biztosítására 

 

Lukács Tamás bizottsági elnök: az előterjesztés több alkalommal került már a képviselő 

testület elé, megkérdezte van –e valakinek kérdése, véleménye az előterjesztéssel kapcsolatban. 

 

Kérdés nem hangzott el, vélemény következett. 

 

Majoros László bizottsági tag: nem helyes az adományozás, egyrészt azért, mert a gyermek 

nem sátoraljaújhelyi lakos, másrészt az önkormányzat sokadszorra adományozza az összeget, 

ez pedig a kezelés költségéhez csekély mértékben járul hozzá, viszont értékes idő telik el a 

gyermek életéből, ami az egészsége további romlásához vezet. A korábban elmondottak 

alapján, célzott állami finanszírozási támogatás kérelmezésére van szükség.  

 

Nyiri Péter alpolgármester: felhívta a figyelmet az előző hozzászólásban lévő 

ellentmondásra, illetve megerősítette, hogy az önkormányzat csekély mértékű hozzájárulás 



nyújtására képes, mindenképp támogatni kell a családot a sátoraljaújhelyi származásra való 

tekintettel. 

 

dr. Terdik Sándor jegyző: az „egyszeri” szó egy jogi kifejezés, minden egyes szavazás után 

egyszeri kifizetésről szóló szerződés kerül megkötésre az Alapítvánnyal, azért jó, hogy előkerül 

minden hónapban, mert emlékeztetőül szolgál azok számára, akik esetlegesen nagyobb 

összeggel is támogatni tudják a gyűjtést.  

Zelina Zoltánné bizottsági tag: megerősítette, hogy az édesapa valóban helyi illetőségű, 

középiskolai tanulmányait is Sátoraljaújhelyben végezte, egyetért az állami segítségkérés 

kezdeményezésével. Civil szervezetek tevékenysége útján is sokan tesznek a gyermekért, 

rendezvények bevételeit ajánlják fel a cél elérése érdekében. 

Csernai Ferencné bizottsági tag: a gyermek kezelése valóban hatalmas összegbe kerül, 

megkérdőjelezte, hogy ez biztosan csak Amerikában valósítható- e meg, amennyiben ez csak 

így lehetséges, állami segítségnyújtás valóban szükséges, amit tud meg kell, hogy tegye az 

önkormányzat. 

Zelina Zoltánné bizottsági tag: információk szerint, amennyiben a szükséges összeg fele 

összegyűlik, a család az állam felé kérelmet intéz ennek kiegészítésére, ehhez sok aláírásra és 

támogatóra lesz szüksége. 

Lukács Tamás bizottsági elnök: egyetértését fejezte ki azzal kapcsolatban, hogy egy nagyobb 

összegű támogatás valóban jelentősen megnövelné a valószínűségét a kezelési költség gyorsabb 

összegyűjtésének. 

Tekintettel arra, hogy további vélemény nem hangzott el, Lukács Tamás bizottsági elnök 

szavazásra bocsátotta javaslatát, miszerint a Pénzügyi Bizottság javasolja a Képviselő-

testületnek, hogy Micskó Benjámin részére, betegség kezelésének támogatásához 100.000.- Ft 

összegű, egyszeri vissza nem térítendő támogatást biztosítson. 

S z a v a z á s :  a Pénzügyi Bizottság szavazáskor jelen lévő 7 tagja, 7 igen szavazattal –

egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta: 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete  

Pénzügyi Bizottsága 

13/2025. (II.25.) határozata  

egyszeri – betegség kezeléséhez nyújtott – vissza nem térítendő támogatás biztosításáról 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Pénzügyi Bizottsága, javasolja a 

képviselő-testületnek, hogy Micskó Benjámin részére, betegség kezelésének támogatásához 

100.000.- Ft összegű, egyszeri vissza nem térítendő támogatást biztosítson. 

 

4.Előterjesztés a települési önkormányzatok rendkívüli önkormányzati támogatására 

vonatkozó igény benyújtására 

 

Lukács Tamás bizottsági elnök: megkérdezte jegyző urat, van-e kiegészíteni valója az 

előterjesztéssel kapcsolatban. 

 



dr. Terdik Sándor jegyző: rendkívüli önkormányzati támogatási pályázat benyújtására 

minden éveben háromszor van lehetősége az önkormányzatnak, az éven legkésőbb 2025. 

október 31-ig. Az összegyűjtött lejárt fizetési határidejű számlák 20-30%-át tudja 

támogatásként megkapni, ez nagy segítséget jelent a költségvetés szempontjából. 

 

Tekintettel arra, hogy kérdés, vélemény nem hangzott el, Lukács Tamás bizottsági elnök 

szavazásra bocsátotta javaslatát, miszerint a Pénzügyi Bizottság javasolja a Képviselő-

testületnek, hogy Sátoraljaújhely Város Önkormányzata a Magyarország 2025. évi központi 

költségvetéséről szóló 2024. évi XC. törvény 3. számú melléklete 2.1.5. pontja pályázati kiírása 

alapján történő pályázat legfeljebb három alkalommal történő benyújtáshoz a rendkívüli 

önkormányzati támogatás elnyerése érdekében járuljon hozzá. 

 

S z a v a z á s :  a Pénzügyi Bizottság szavazáskor jelen lévő 7 tagja, 7 igen szavazattal – 

egyhangúlag- az alábbi határozatot hozta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete  

Pénzügyi Bizottsága 

14/2025. (II.25.) határozata  

a települési önkormányzatok rendkívüli önkormányzati támogatására vonatkozó igény 

benyújtásáról 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Pénzügyi Bizottsága, javasolja a 

képviselő-testületnek, hogy a Magyarország 2025. évi központi költségvetéséről szóló 2024. 

évi XC. törvény 3. számú melléklete 2.1.5. pontja szerinti pályázati kiírás alapján történő 

pályázat legfeljebb három alkalommal történő benyújtásához a rendkívüli önkormányzati 

támogatás elnyerése érdekében járuljon hozzá. 

 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, felvetés nem hangzott el, Lukács Tamás bizottsági elnök 

megköszönte a részvételt és a nyílt ülést 10 óra 50 perckor bezárta. 

 

K.m.f. 

                       Szőnyi István  

     jegyzőkönyv-hitelesítő 

  távollétében:  

 

 

 

Csernai Ferencné s.k. 

bizottsági tag 

Lukács Tamás s.k. 

bizottsági elnök 

 


